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Haven Antwerpen  -  Fietsinfrastructuur

Het personenvervoer in de Antwerpse haven is al jaar en dag een uitdaging wegens de 
uitgestrektheid van het gebied en het gebrek aan openbaar vervoer. Afgelopen jaren werd 
sterk ingezet op de uitbouw van een kwalitatief fietspadennetwerk evenals het 
ondersteunen van collectieve vervoerinitiatieven door bedrijven. Midden september 2022 
werd een charter van de werkgroep Fietsbeleid Polder en Noorderkempen ondertekend. In 
die werkgroep zijn bedrijven, gemeenten en de provincie Antwerpen vertegenwoordigd. 
Het charter wilt de aanzet bieden om in betere fietsinfrastructuur in en rond de haven te 
voorzien. De twee belangrijkste havenwegen, de Noorderlaan en de Scheldelaan, zijn 
Vlaamse gewestwegen, de overige ontsluitende wegen worden voornamelijk beheerd door 
Port of Antwerp.

1. Was de Vlaamse overheid betrokken partner bij het tot stand komen van het 
bovenvermelde charter? Op welke manier zal de minister en haar administratie verder 
inzetten op de bereikbaarheid van de haven, haar bedrijven en omliggende gemeenten 
voor fietsers? 

2. De grote bottlenecks qua fietsinfrastructuur in de haven zijn de bruggen aan de sluizen 
in beheer van het Havenbedrijf. Uiteraard is de aanleg van kwalitatieve fietspaden op 
deze havenbruggen niet altijd evident. Een aantal bruggen heeft al een aparte 
fietsbedding, maar bij heel wat andere bruggen dienen fietsers het fietspad te verlaten 
en in gemengd verkeer over de brug te rijden. Vaak is dat extra gevaarlijk door de 
aanwezigheid van sporen op de brug. In het antwoord op eerdere schriftelijke vragen 
liet de minister weten dat het Agentschap Wegen en Verkeer (AWV) samen met het 
Havenbedrijf ging bekijken hoe bovenstaande bottlenecks op korte termijn en lange 
termijn aangepakt kunnen worden. 

Is hier inmiddels een visie of plan van aanpak over ontwikkeld?

3. Is er al vooruitgang geboekt in de opmaak van het Masterplan fietspaden dat door het 
Havenbedrijf ontwikkeld wordt met het Agentschap Wegen en Verkeer als partner?

4. Welke verbeteringen werden er in 2021 gerealiseerd aan het fietsnetwerk in de haven? 
Werden inmiddels alle bedrijven langs de Scheldelaan voorzien van een fietspad en 
een veilig (al dan niet lichtengeregeld) oversteekpunt? 

5. Welke verbeteringen worden er in 2022 gerealiseerd aan het fietsnetwerk in de haven?
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1. Het Departement Mobiliteit en Openbare Werken werd betrokken bij de 
totstandkoming van het Charter en was zelfs medeondertekenaar.

Wat de bereikbaarheid van de haven, haar bedrijven en omliggende gemeenten voor 
fietsers betreft zijn momenteel 2 plannen richtinggevend: het Routeplan 2030 (visie 
van de provincie m.b.t. het bovenlokaal functioneel fietsroutenetwerk en de 
fietssnelwegen) en het Masterplan Fietsinfrastructuur van het Havenbedrijf.

2. In samenwerking tussen AWV en Port of Antwerp-Bruges (POAB) zijn er al enkele 
maatregelen op korte termijn genomen. Binnen de zones op sluizen en bruggen waar 
fietsers zich moeten mengen met het gemotoriseerd verkeer, is de toegelaten snelheid 
teruggebracht tot 30 km/uur. 

Er zijn momenteel nog 2 locaties waar fietsers mee op de rijbaan moeten ter hoogte 
van bruggen in het havengebied. Enerzijds aan de Van Cauwelaertbrug bij het 
Boudewijn-Van Cauwelaertsluizencomplex en anderzijds bij de bruggen van het 
Zandvliet-Berendrechtsluizencomplex. Voor beide locaties zullen er in 2023 ingrepen 
gebeuren die de situatie veiliger maken voor fietsers. Daarbij wordt ingezet op twee 
elementen. Ten eerste zorgt de aanleg van enkelrichtingsfietspaden ervoor dat fietsers 
aan de juiste (= in de rijrichting van het gemotoriseerd verkeer) de brug kunnen op- 
en afrijden. Op die manier moeten ze geen kruisende bewegingen maken bij het op- 
of afrijden van de brug. Dit bracht belangrijke risico’s met zich mee in verband met 
het kruisen van tegenliggend gemotoriseerd verkeer en het dwarsen van sporen. Ten 
tweede zal er rugdekking voorzien worden op de plekken waar de fietsers de rijbaan 
opkomen, zodat zij op een veilige manier hun plek krijgen op de rijbaan. Bij de 
werkzaamheden aan het Zandvliet- en Berendrechtsluizencomplex zal de aanleg van 
enkelrichtingsfietspaden er verder voor zorgen dat fietsers over een groot deel van het 
traject de doorgaande stroom gemotoriseerd verkeer niet moeten kruisen. 

Op lange termijn, i.e. bij vervanging van de bruggen, zullen aparte fietspaden voorzien 
worden over de bruggen conform de dan geldende richtlijnen voor fietsinfrastructuur. 
Hiervoor is, gezien de huidige staat van de bruggen, nog geen concrete timing voor. 
De lange termijn verbeteringen zijn geen bevoegdheid van AWV maar AWV engageert 
zich om medewerking te verlenen waar nodig. 

3. Het Masterplan Fietsinfrastructuur van Port of Antwerp-Bruges (met focus op het 
platform Antwerpen) werd opgeleverd in mei 2021. Sinds dat moment werd gestart 
met de voorbereidingen van de geselecteerde projecten (ontwerp, 
vergunningsaanvraag, aanstelling aannemer, enz.). Vanaf het najaar van 2022 en 
begin 2023 worden de eerste projecten op het terrein gerealiseerd.

4. AWV heeft, in samenspraak met POAB, voor elk bedrijf (op één na, zie punt 5.) op de 
Scheldelaan, ten zuiden van Lillo, een veilige fietsontsluiting voorzien. Op de 
Scheldelaan, ten noorden van Lillo, is dezelfde oefening reeds vroeger gerealiseerd. 
Lantis heeft ook een fietsoversteek gerealiseerd ter hoogte van Melsele op de 
Steenlandlaan. 



Daarnaast lag de focus in 2021 op het afronden van het Masterplan en de 
voorbereidingen van de te realiseren projecten.

5. Momenteel is AWV bezig met het uittekenen van de plannen om de fietsontsluiting 
naar het Total vulcentrum - parking 3 - veiliger te maken. Dit wordt in 2022 nog 
uitgevoerd. Op de Groenendaallaan zal het kruispunt met de Vosseschijnstraat veiliger 
worden voor fietsers. Deze werken worden uitgevoerd door POAB. Dit kruispunt wordt 
volledig conflictvrij gemaakt. Lantis is reeds bezig met het aanleggen van een 
dubbelrichtingsfietspad op de Groenendaallaan ter hoogte van Kinepolis. In het 
havengebied plant Lantis ook de verbetering van de fietsinfrastructuur op de F12 
langsheen de Noorderlaan. Uitvoering hiervan start waarschijnlijk pas begin 2023.

POAB maakt nog melding van werken aan het fietspad op de Zomerweg, de 
fietsverbinding naar K1622 en de last mile verbinding naar MPET-terminals K1718 en 
K1742.


